

THE CANADIAN HYDROGRAPHIC ASSOCIATION



Bulletin 1, Oct.6 2017

(la version en français suit)

Dear CHA members and friends of Hydrography,

This communication is, I hope, the first in a series of communications I intend to have regularly with you.

Like many other associations, CHA is going through a difficult period. It is not easy to find people to dedicate their time and efforts to make it a success. In order for it to survive, we have to make it interesting and relevant.

As you know, the previous board of directors had to end the publication of the Lighthouse magazine in 2014 (edition 82 was the last) as it was becoming very difficult to produce, and as a result we have seen a steady decline in membership.

But the good news is that we have a small group of dedicated individuals who want it to survive. The present Administration board and most importantly yourself, are part of this group.

Since last Fall (when I was elected), your administration board has put a lot of effort into the organisation of the next Canadian Hydrographic Conference (www.chc-nsc2018.ca), looking after the Treasury, attending to the Student Awards program and most importantly reflecting on our future and defining the next steps to help our association survive and hopefully grow again.

It is important to attract new members but in order to do this we have to ask ourselves what do we have to offer our membership?

Since we no longer have the internal resources to look after a publication, it was decided that we would work on our website (www.hydrography.ca) and make it more appealing with new spaces to attract academia, industry, and others by providing more hydrographic information, etc. We are presently working on the site and hope to have results by 2018. So far we have been able to update and remove obsolete information, provide new information and make the site available in both official languages (English & French).

Your administrative board is committed to the association by giving their time and effort to make the association work. The following is a list of the members:

President: Richard Sanfaçon

Secretary: Kirsten Greenfield

Treasurer: Christine Delbridge

Directors: Doug Brunt, Bernard Labrecque, Craig Lessels, Ken Mc Millan, Andrew Smith

These people and you are very important to ensure the future of our association. Please do not hesitate to make suggestions on how to improve our association and offer your help to make it happen. Also, we invite those who are not members but care for hydrography and our survival to visit our website and renew their membership on line (www.hydrography.ca). The AGM should be announced soon and this will ensure your eligibility to participate.

Cordially,

Richard Sanfaçon
CHA President

richard.sanfacon@hydrography.ca

L'ASSOCIATION CANADIENNE D'HYDROGRAPHIE



Bulletin 1, 6 octobre 2017

Chers membres de l'ACH et Amis de l'hydrographie,

Cette communication est, j'espère, la première d'une série que j'ai l'intention d'avoir régulièrement avec vous.

Comme beaucoup d'autres associations, l'ACH doit se rendre intéressante et pertinente en recrutant des gens prêts à consacrer temps et efforts pour sa survie.

La revue « Lighthouse » a cessé de paraître en 2014 avec l'édition 82 car sa production devenait très difficile et nous avons assisté à un déclin constant de l'adhésion. La bonne nouvelle est que nous avons un petit groupe d'individus dont vous faites partie voulant la survie de l'ACH.

Depuis mon élection à l'automne 2016, votre conseil d'administration a mis beaucoup d'efforts dans l'organisation de la Conférence hydrographique du Canada 2018 (www.chc-nsc2018.ca), le bon maintien de la trésorerie, le programme de bourses d'études et surtout la définition des prochaines étapes pour, espérons-le, assurer son avenir et grandir à nouveau.

Nous nous sommes demandé ce qui intéresserait nos membres actuels, passés et éventuels, étant donné que nous n'avons plus les ressources internes pour publier une revue. Il a été décidé de travailler sur notre site Web (www.hydrography.ca), dont nous espérons avoir des résultats d'ici 2018 ou plus tôt, en le rendant plus attrayant avec de nouvelles rubriques sur l'hydrographie pour attirer les milieux de l'éducation et l'industrie. Jusqu'à présent, nous avons fait des mises à jour, supprimé des informations désuètes, ajouté de nouvelles informations et l'avons rendu disponible dans les deux langues officielles (Anglais & Français).

Le conseil d'administration dont voici la composition s'est engagé à raviver l'Association:

Président : Richard Sanfaçon

Secrétaire : Kirsten Greenfield

Trésorière : Christine Delbridge

Directeurs : Doug Brunt, Bernard Labrecque, Craig Lessels, Ken Mc Millan, Andrew Smith

Votre contribution est aussi très importante pour assurer le renouveau de l'Association, n'hésitez pas à nous faire part de vos commentaires et suggestions. Nous invitons les non-membres oeuvrant en hydrographie à visiter, à adhérer ou à renouveler leur adhésion en ligne sur notre site internet (www.hydrography.ca). L'AGA devrait être annoncée prochainement et votre adhésion à l'ACH assurera votre éligibilité à y participer.

Cordialement,

Richard Sanfaçon

Président de l'ACH

richard.sanfacon@hydrography.ca